

Unlock the potential of digital citizenship in your language classroom!

www.ecml.at/elangcitizen

Digital citizenship through language education

The newly published 'Digital citizenship through language education' resources can help your learners in becoming digital citizens and develop their capacity to use digital media critically, creatively and autonomously in several languages.

The E-lang citizen platform offers a wealth of resources designed to empower educators and learners alike in navigating the digital world responsibly, safely, and effectively. This website provides a comprehensive toolkit to integrate digital literacy into language education, fostering the critical thinking and ethical behaviour needed in today's interconnected society.

With 2025 designated the 'European Year of Digital Citizenship Education' by the Council of Europe – now is the perfect time to discover and explore these exciting new resources!

Key resources at a glance:



A portrait of language and digital technology users

enables language practitioners to identify the aspects they can explore with their learners if they wish to promote digital citizenship education.



A pedagogical framework for the development of digital citizenship

The goal of this framework is to provide concrete ways of helping learners to develop their digital citizenship while learning and practising languages as authentically as possible.



A database of concrete and practical learning activities.

The tasks and reflective activities which are designed to be carried out on participatory online platforms, enable learners to experience both authentic (inter)actions and digital citizenship.



Glossary and bibliography

The resources build on the work of E-Lang project 'Digital literacy for the teaching and learning of languages' and were developed under the European Centre for Modern Languages of the Council of Europe's programme: *Inspiring innovation in language education.*

www.ecml.at



Exploitez le potentiel de la citoyenneté numérique dans votre classe de langue !

www.ecml.at/elangcitizen

« E-Lang Citoyen – Citoyenneté numérique par la formation en langues »

Les ressources « E-Lang Citoyen – Citoyenneté numérique par la formation en langues » récemment publiées peuvent aider vos apprenant-es à devenir des citoyens et des citoyennes usagers et usagères du numérique capables d'utiliser, dans plusieurs langues, les médias numériques de manière critique, créative et autonome.

La plateforme E-Lang Citoyen propose une multitude de ressources qui ont été élaborées pour aider les éducateur-rices et les apprenant-es à naviguer de manière responsable, sûre et efficace dans le monde numérique. Il est possible d'utiliser une boîte à outils complète afin d'intégrer la littératie numérique dans l'enseignement-apprentissage des langues, en favorisant la pensée critique et le comportement éthique indispensables dans la société interconnectée d'aujourd'hui.

Le Conseil de l'Europe a déclaré l'année 2025 « Année européenne de l'éducation à la citoyenneté numérique ». C'est donc le moment idéal pour découvrir et explorer ces nouveautés captivantes !

Les ressources clés en un coup d'œil :



Un portrait du « citoyen usager / de la citoyenne usagère du numérique » et des langues

Il permet aux professionnel-les de la formation en langues désirant contribuer à l'éducation à la citoyenneté numérique d'identifier les aspects qu'ils et elles peuvent travailler avec leurs apprenant-es.



Un cadre didactique pour le développement de la citoyenneté numérique

L'objectif de ce cadre est de fournir des moyens concrets pour développer la citoyenneté numérique tout en apprenant et en pratiquant les langues de la manière la plus authentique possible.



Une banque proposant des activités d'apprentissage concrètes et pratiques

Les tâches et les activités réflexives, conçues pour être réalisées sur des plateformes participatives en ligne, permettent aux apprenant-es de faire l'expérience à la fois d'(inter)actions authentiques et de la citoyenneté numérique.



Un glossaire et une bibliographie

Les ressources s'appuient sur le projet « E-Lang – Vers une littératie numérique pour l'enseignement et l'apprentissage des langues » et sont issues du programme du Centre européen pour les langues vivantes du Conseil de l'Europe « Inspirer l'innovation dans l'éducation aux langues ».

www.ecml.at

